
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

13/2017. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2017. december 6-ai, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József és Orbán Ferenc 

bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: dr. Mátics István, Molnár István és Szabó Mihály bizottsági tagok 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 óra 2 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a meghívóban megküldött napirendi pontokat tárgyalják és vegyék fel napirendre zárt 

ülés keretében a „Középiskolai ösztöndíjkérelmek elbírálása” című napirendi pontot. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

82/2017. (XII.6.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2017. 

december 6-ai, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

Nyílt ülés:  

1. A Képviselő-testület 2017. december 12-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

2. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés:  

3. Középiskolai ösztöndíjkérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2017. december 12-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Székely Antal elnök a meghívott vendégre tekintettel javasolta, hogy az ünnepi programterv 

tárgyalásával kezdjenek. 

  

Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi ünnepi programterve 
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Takács Tímea OKSZIK intézményvezető elmondta, átküldte a tervezetet. Tapasztalataik alapján 

javaslatot tettek arra, mi az, ami szerintük kisebb keretek között kerülhetne megrendezésre. 

 

14 óra 4 perckor dr. Mátics István bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő. 

 

Takács Tímea intézményvezető hozzátette, elsősorban a nézettség, illetve költséghatékonyság 

tekintetében tettek javaslatot. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens módosítást javasolt. A Tánc Világnapja miatt érkezett egy 

kérelem a HÉBÉ-től. Más költségvetési forrásból kérte egy nemzetközi versenynek a támogatását.  Az 

ünnepi programtervben a Tánc Világnapját az OKSZIK szervezi a HÉBÉ-vel közösen, ott módosulna az 

összeg. Ugyanis kb. 1 M Ft-ba fog kerülni ez a nemzetközi verseny. 

 

Takács Tímea intézményvezető jelezte, az ünnepi programtervbe csak azt a költségvetést írták bele, 

ami az OKSZIK-ot terhelné. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens tájékoztatta a bizottságot, hogy érkezett egy kérelem, mely 

szerint egy nemzetközi verseny szervezésével bízták meg a HÉBÉ-t. Sikerült is a sportcsarnokot 

lefoglalnia. Ehhez kérte a város segítségét. A Tánc Világnapján ez egy nagyon szép, 100 fős rendezvény 

lehet.  

 

Székely Antal elnök sajnálatát fejezte ki, hogy az alapítvány vezetője nem vesz részt a bizottsági ülésen. 

Kérdése: Van-e olyan viszonyban a szervezőkkel, hogy ő ezt tudta? Ha tudta, miért nem szólt? Elég 

furcsa kész tényekkel ideállni.  

Javasolta, hogy az ünnepi programtervvel foglalkozzanak. Jelezte, amik a programtervben nincsenek 

bekeretezve, azok általában hagyományos, ún. állami és önkormányzati ünnepek, és a bekeretezettek a 

különféle emléknapok. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt, hogy a tavalyi programtervhez képest került-e ki belőle 

valami, vagy került-e bele új? 

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, nem került ki semmi, új program sem került be. Csupán a 

bekarikázással jelezte, hogy mi az, amit úgy gondol, hogy ki kellene venni. 

Hozzátette, a programtervben jelezte, hogy kb. melyik program mennyibe kerül. 

 

Székely Antal elnök elmondta, mindegyik eseményhez tartozik egy költségbecslés. A költségvetés 

készítésekor fogják látni, mekkora összeg lesz a rendezvényekre.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

83/2017. (XII.6.) MOSB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi ünnepi programterve” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2018. évi ünnepi 

programterve” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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2. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Péter Melitta jegyzői titkár elmondta, a nemzetközi kapcsolatos beszámolóból ismert lehet a bizottság 

tagjai előtt, hogy a plochingeni testvérvárossal sítáboros projektben vesznek részt. Most már 3. éve az 

oroszlányi síklubbal olyan közös projekt működik, hogy a városi lakosokkal (kb. 70 fő) elmennek síelni 

Ausztriába, és oda meghívták a plochingeni síklub tagjait. Ott az oroszlányi síelőknek a síklub oktatói 

oktatást adnak, illetve március környékén visszahívják az oroszlányi síklub tagjait Schettereggbe (ahol 

már polgármester úr is volt) egy síversenyre.  

 

14 óra 11 perckor Szabó Mihály bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 6 fő. 

 

Péter Melitta jegyzői titkár elmondta továbbá, abban kezdtek el gondolkozni, szeretnék, hogyha a 

városi gyerekek is részt vehetnének ebben a közös találkozóban. Erre az ötletre a plochingeniek is 

nyitottak voltak. A plochingeniek az iskolaigazgatóra bízták a szervezést, így a spanyol-német tanártól 

kaptak egy levelet, hogy támogatják az ötletet. Viszont Oroszlányban nem a gimnáziumon keresztül 

szerveznék ezt a projektet, hanem a síklubbon keresztül, az önkormányzat támogatásával nemzetközi 

kapcsolatok keretében. Arra gondoltak, hogy egy jó tanuló, jó sportoló elismerés kapcsán, vagy 

valamilyen szempont alapján egyfajta jutalom lenne a gyerekeknek, hogy elvinnék őket a nemzetközi 

kapcsolat keretében síelni a plochingeniekkel. Egyik évben Oroszlány szervezné ezt a síelést Ausztriába, 

másik évben pedig a plochingeinek. Minden évben mindkét országból max. 10-10 fő venne részt ebben a 

projektben.  Polgármester úr támogatta ezt a kezdeményezést. Vagy pályázati lehetőségből, vagy a 

nemzetközi kapcsolatok terhére biztosítanák a fedezetet. A MOSB dönthetne arról, akár pályázat alapján, 

hogy mely gyerekek vehetnének részt ebben a projektben. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ez úgy működhetne, hogy a város kiírna egy pályázatot, 

meghatározott feltételekkel, hogy kik vehetnek ezen részt, a város támogatná az ottani szállás- és 

bérletköltségeket. Ez lehetne akár jutalom, de lehetne szociális alapon is. A középiskolákra azért nem 

számíthatnak, mert vagy a KLIK-en, vagy a Centrumon keresztül ezt megszervezni dupla munka (ha 

egyáltalán lehetséges) és nagyon le is lassítja az ügyintézést.  

Javasolta, hogy nézzék meg az eu-s pályázatokat, mert ott van egy állandó beadású pályázat mindenféle 

kötöttségek nélkül, minden negyedévben lejár egy határidő, de ettől kezdve ez folyamatos. Hogyha 3 

település vesz részt egy testvérkapcsolatban (bármiféle kulturális vagy sportcélú lehet) és abból az egyik 

unión kívüli, akkor jó eséllyel el lehet nyerni a támogatást. Ezért kellene keresni egy kárpátaljai 

magyarok lakta települést, és akkor a plochingeniekkel ezt így talán össze lehetne rakni. 1 gyerek 

költsége kb. 60-70 E Ft. Az uniós pályázatokon általában az utazáson kívül mindent térítenek.  

 

Péter Melitta jegyzői titkár jelezte, ez a közös tábor bármikor lehet, de majd a 2019. évet érinti, mert az 

idei síszezonban már nincs elég idő a szervezésre.  

 

Jugovics József bizottsági tag felvetette, mivel leghamarabb 2019-ben lehet erről szó, minden bizottsági 

tag gondolja át a javaslatot. Egyetértett azzal, hogy indítsák el a projektet, de majd konkrét dolgokról, 

időpontokról, létszámokról beszéljenek.  

 

Székely Antal elnök javasolta, támogassák a projektet. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

84/2017. (XII.6.) MOSB határozata 

nemzetközi sítábor támogatásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

támogatja, hogy Oroszlány Város Önkormányzata és az oroszlányi síklub a nemzetközi kapcsolatok 

keretein belül, illetve európai uniós pályázati lehetőségeket kihasználva meghatározott számú oroszlányi 

gyermek részére a Plochingeni testvérváros síklubjával közösen sítábort szervezzen. A gyerekek 

kiválasztása az Oroszlány Város Önkormányzata által kiírt pályázat alapján történjen. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Székely Antal elnök a HÉBÉ kérelmével kapcsolatban elmondta, nem volt idő végigolvasni. Az 

alapfokú iskola rendezne egy nemzetközi mazsorett versenyt és fesztivált, amihez kb. 1 M Ft-os 

önkormányzati támogatást kérnének. Javasolta, hogy a kérelmet ne tárgyalják, mivel a bizottsági ülésen 

nem vesz részt az alapítvány vezetője.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens hozzátette, az alapítvány vezetője polgármester úrnak 

címezte a levelet, polgármesteri keretből szeretett volna segítséget kérni. A Tánc Világnapja kapcsán jött 

az a gondolat, hogy ezt a kérelmet össze lehetne kapcsolni a városi ünnepi programtervvel. 

 

Péter Melitta jegyzői titkár jelezte, a kérelem végén szerepel, hogy esetleg a városi programterv 

keretében lehetne ezt a rendezvényt lebonyolítani.  

 

Székely Antal elnök megismételte, hogy helyben kapta meg a kérelmet, a bizottság tagjai nem is látták. 

Javasolta, most ne tárgyalják ezt. Az ünnepi programterv a városi és a művelődési ház rendezvényeit 

tartalmazza. Javasolta, hogy a következő bizottsági ülésre hívják meg az alapítvány vezetőjét.  

A következő kérdés szerepel a kérelem végén: „Tehető-e ez a rendezvénysorozat a város eseményei 

közé?” Válasza: nem. Ez nem egy városi ünnep. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint a Tánc Világnapjába beilleszthető egy ilyen program, de 

tudni kellene a részleteket. Felvetette, eddig is az volt a gyakorlat, hogy amelyik rendezvényt az 

OKSZIK nem rendezte meg, arra felkértek egy pályázati keretből civil szervezeteket. Pályázhat a HÉBÉ 

is akár, hogy felvállalják a Tánc Világnapjának a megrendezést ezzel a műsorral együtt, aztán a bizottság 

eldönti, mekkora összeget tud adni. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint a költségvetés elfogadását követően tudnak a konkrét támogatási 

összegről dönteni. 

Megismételte, hogy sem ő, sem a bizottság tagjai nem kapták meg a kérelmet, pedig e-mailben gyorsan 

el lehetett volna juttatni mindenkinek. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, a bizottság nyílt ülését 14 óra 27 perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

  

 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


